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Woerden, 16 januari 2021 

 

 

Zienswijze Plan Exercitieveld namens aanwonenden Oostdam 

  

L.S., 

 

hoewel het er op lijkt, dat het Project Oostdam de uitvoering van de plannen m.b.t. het 

Exercitieveld voorlopig heeft vertraagd, gaan wij er van uit, dat de besluitvorming t.a.v. dit 

belangrijke project op politiek en ambtelijk niveau doorgaat. Wij hechten er daarom aan u in 

dit proces onze zienswijze als aanwonenden van de Oostdam/Exercitiepad en nogmaals te 

presenteren. Directe aanleiding hiertoe is ook het recent verschijnen van een alternatief 

plan ingediend door de actiegroep Hart voor Natuur Woerden. 

   

Als aanwonenden zijn wij in meerdere opzichten direct belanghebbenden. Wat er met en 

rond het Exercitieveld gebeurd heeft direct gevolg op het uitzicht vanuit onze woningen. Het 

Exercitiepad is de belangrijkste toegang tot onze woningen en enige parkeergelegenheid. Als 

aanwonenden hebben wij er op enig moment bewust voor gekozen te willen wonen en 

investeren in een woning die deel uitmaakt van het gemeentelijke historische erfgoed en 

integraal deel uitmaakt van een evenzeer historisch Exercitieveld. Het voordeel en nadeel 

van de keuze voor een monument is, dat veranderingen van welke aard dan ook, recht 

moeten doen aan het historische karakter van het geheel. Dit geldt voor ons bij 

aanpassingen aan onze woningen die goedkeuring van de gemeentelijke 

monumentencommissie behoeven maar geldt dan ook voor de gemeente bij aanpassingen 

aan het veld en belendende lanen, paden en het onderhoud en beheer daarvan. 

  

In de afgelopen maanden hebben wij met de ambtelijke projectleiding over de invulling van 

het plan prettig, goed en constructief overleg gevoerd. Met name over die punten die raken 

aan het Exercitiepad en de herinrichting daarvan, hebben wij goede afspraken kunnen 

maken. Wij ondersteunen van harte het autoluw maken van het Exercitieveld. Het 

Exercitiepad biedt op basis van de met de projectleiding eerder gemaakte afspraken o.a. 

over een geringe verbreding van het pad, voldoende parkeercapaciteit voor aanwonenden 

en bezoekers eventueel aangevuld met een aantal plaatsen voor betaald kort parkeren. Wij 

begrijpen, dat er op andere plaatsen in en rond het centrum voldoende parkeercapaciteit 

aanwezig is om het wegvallen van parkeerplaatsen voor niet locatie gebonden 

langparkeerders rond het veld op te vangen. Wij waren dan ook (onaangenaam) verrast door 

een  onderdeel van het hierboven genoemde alternatieve plan, dat voorzag in een groot 

aantal parkeervakken langs het Exercitiepad. Tegen dit onderdeel van dat plan maken wij 

dan ook groot bezwaar. Het is ontsierend, onnodig en een inbreuk op het monumentale 

karakter en tegen eerder gemaakte afspraken. 

  

 

 

 



Zoals herhaald aangegeven ondersteunen wij volledig initiatieven die een realistische kans 

bieden om de lanenstructuur met de huidige kastanjebomen zo lang mogelijk te handhaven. 

Als op basis van gedegen onderzoek onomstotelijk vaststaat, dat dit niet haalbaar is, vinden 

wij met de gemeenteraad dat  in ieder geval de twee lanen structuur door het herplanten 

van dubbele boomrijen van voldoende hoogte en omvang gehandhaafd moet worden.  

 

Wij willen wel aandringen op tijdig ingrijpen. Het handhaven van het historische, rustieke 

karakter van het veld en zijn lanen dat nu nog grotendeels bestaat moet prioriteit hebben. 

Verloedering van het geheel door voortdurende besluiteloosheid dreigt. Het veld is al lang 

niet meer in een aanvaardbare conditie. Met het huidige aantal bomen is naar onze mening 

het minimum wel bereikt. Het opvullen van gaten die ontstaan door het wegvallen van nog 

meer van de bestaande bomen zal zeer zorgvuldig moeten plaatsvinden en recht moeten 

doen aan het historische karakter van het Exercitieveld. 

 

Namens de aanwonenden Oostdam/Exectiepad, 

 

   

 

 

 

  

 

  

 

 




